
IZ SEJE OBČINSKE SKUPŠČINE

Raziskovalni in inventivni dejavnosti
dajmo pravo mesto
Zbori naše občinske skupščine so 30. januarja na ločenih zasedanjih

(le družbenopolitični zbor 3. februarja, ker prva seja ni bila sklepčna)
kot najpomembnejše točke dnevnega reda obravnavali vlogo razisko-
valnc in inventivne dejavnosti v občini in v mestu, analizo osebnih do-
hodkov v naših organizadjah združenega dela in uresničevanje drnž-
benega plana občine na področju varstva okolja.

Osnova za razpravo o inven-
tivni in raziskovalni dejavnosti je
bilo gradivo, objavljeno v Dele-
gatski tribuni in Poročevalcu
skupščine mesta Ljubljane, do-
polnila pa sta ga še uvodna go-
vora predstavnikov občinske ra-
^iskovalne skupnosti Ivanuše
Melihar (na zboru združenega
dela in družbenopolitičnem
zboru) in dr. Viktorja Grilca (na
zboru krajevnih skupnosti). Kot
je dejala Ivanuša Melihar, je za
razvoj raziskovalne dejavnosti
pomembno, da je na voljodovol j

denarja, ustrezno izobraženi Iju-
dje, zanemariti pa tudi ne kaže-
naše miselnosti, ki rezultate za-
hteva pri priči. čeprav se prav v
tej dejavnosti, morda bolj kot
kjerkoli drugje, pokažejo šele
čez čas. Glede inovacijske de-
javnosti p<i je menila, da imamo
veliko število ljudi, ki imajp
dobre rdeje, toda te se iz raznih
vzrokov. pogostokrat tudi zaradi
nevošljivosti, izgubijo. Za razi-
skovalno in inventivno dejavnost
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bi morali mladino zainteresirati
že v šolah.

Dr. Viktor Grilc je ocenil, da
je ta dejavnost, ki je pravzaprav
zaživela v Mostah šele leta 1979,
slabo razvita. Tudi zato, ker gre
veliko zbranega denarja, po-
dobno kot drugje, za vzdrževa-
nje aparata, za Ijubiteljske razi-
skave, delo je razdrobljeno,
delež krivde pa nosijo tudi po-
sebne delegacije za sis za razi-
skovanje, ki delujejo bolj mlač-
no. Poudaril je vlogo in pomen
raziskovaine dejavnosti v kra-
jevni skupnosti, saj se prav tu po-
javi in čuti vrsta problemov, za
katere raziskovalci zaradi slabih
delegatskih povezav nikoli ne
zvedo.

Na zboru združenega dela se je
v razpravi oglasil k besedi le Av-
gust Snoj, delegat I. konference
delegacij iz Saturnusa, ki je naš-

tel, kaj vse nameravajo še storiti
za pospešitev te dejavnosti v nji-
hovi delovni organizaciji. (Sa-
turnus je poleg Papirnice Vevče,
Gradisa in Teola ena redkih or-

Na zboru KS je bilo slišati,
da delegati niso zadovoljni,
ker odgovori na delegatska
vprašanja prihajajo prepoča-
si. Delegatka iz KS Zado-
brova Sneberje Jožica Vrecl
jedejala pribiižno takole: »Če
nas že ne morejo razveseliti
hitri odgovori, bi radi videli,
da bi nas vsaj njihova vsebina.
Toda kaj, ko na koncu vsa-
kega odgovora pise, da /aradi
pomanjkanja denarja naš
predlog ni uresničljiv.«

ganizacij združenega dela v naši
občini, ki raziskovalni in inven-
tivni dejavnosti namenja precej
pozornosti.)

Janez Gregorič, član izvršnega
sveta, pa je delegate opozoril na
podatke v Delegatski tribuni, ki
kažejo, da ta dejavnost ni ravno v
zavidljivem položaju. Zanjo
danes namenjamo le še 1,2 od-
stotka od dohodka, medtem ko
MHO pred časom dajali že 2 od-
stotka, tako da ne moremo govo-
riti o njeni razširitvi in s tem v
zvezi o novih idejah, o prodoru
na tuje trge, če pa vanjo vlagamo
manj denarja, kot smo ga včasih.

Bolj živahna je bila razprava o
tej temi na zboru krajevnih
skupnosti. Roman Kolar, delegat
iz KS Moste se je zavzel, da se
naredi pregled raziskovalnih
nalog v občini, mestu in republi-
ki. Rezultate opravljenih nalog
pa bi bilo treba tudi ja vno objavi-
ti, kar doslej ni bilo v navadi.
Niko Lukež, predsednik naše

občinske skupščine, je menil, da
je delo posebnih delegacij za ra-
ziskovalno samoupravno intere-
sno skupnost precej zamrlo. Iz
delegatskega gradiva pa ni ra-
zbrati, zakaj je do tega prišlo.
Delegatka iz KS Zadobrova-
Sneberje Jožica Vred je spraše-
vala, če bo usmerjeno izobraže-
vanje pripomoglo k temu, da se
bo izboljšala izobrazbena struk-
tura tistih, ki delajo v razisko-
valni dejavnosti. Na to vprašanje
je navezal svoj prispevek delegat
Miro Vehovec iz KS Štepanja
vas, ki je dejal, da mora biti razi-
skovalec široko izobražen člo-
vek. Toda ali naše srednje
usmerjeno izobraževanje ponuja
tako znanje? Pavlo Ljubanič iz
KS Zalog pa je zanimalo, kakšen
je denarni učinek raziskav.

Delegati obeh zborov so po
končani razpravi podprli stališča

izvršnega sveta, dfužbenopoli-
tičnih organizacij in komisij
glede raziskovalne in inventivne
dejavnosti in se tudi sami zavzeli
za njeno nadaljnjo razširitev.

ZBOR KS O\VARSTVU
OKOLJA

Najbolj pa so se delegati zbora
krajevnih skupnosti razživeli, ko
so govorili o varstvu okolja. Na-~
nizali so vrsto neurejenih zadev,
ki pravzaprav bolj sodijo na sejo
skupščine samoupravne intere-
sne komunalne skupnosti kot pa
na sejo zbora krajevnih skupno-
sti. Zato so tudi sprejeli sklep, da
se čimprej sestanejo delegati
tega zbora in delegati za komu-
nalni sis in pretresejo zadeve, ki
jih težijo na komunalnem po-
dročju.

Pavla Ljubanič iz Zaloga je
ponovno zahtevala, da se od-
pravi vzroke za »zaloški smrad«,
ki ga povzroča Koteks-Tobus,
tozd Koprod. Za napeljavo to-
plovodnih cevi tudi v indivi-
dualne hiše, saj bi to manj one-
snaževalo okolje, se je zavzel
Roman Kolar iz Most, Jožica
Vrecl iz KS Zadobrova-Sneberje
pa je naštela več stvari, ki žulijo
krajane. Omenila je hrup, ki ga

povzroča ranžirna postaja (reši-
tev vidijo v posodobitvi), smrad,
ki prihaja tudi do njih iz Zaloga,
spraševala pa jc tudi, zakaj se od-
loča s sprejetjem stališč za zaščito
pitne vode, zaradi česar soseska
MS 103-2, ki je komunalno
opremljena, ni pozidana.

Postavljanja republiških ob-
jektov v naši občini se je dotaknil
Ivan Šuštarič iz KS Hrušica Fuži-
ne. Miho Katavič je ponovno
opozoril, da se na račun športnih
objektov zmanjšujejo spreha-
jalne površine v parku Kodelje-
vo. Niko Lukežpa je omenil, da
imata občinsko in mestno gra-
divo to pomanjkljivost, da
obravnavata le zadeve, ki so na-
pisane v družbenem planu, in
sicer v tistih poglavjih, ki se na-
našajo na varstvo okolja, zane-
marjajo pa druga področja, na
primer promet in industrijo.

Delegati obeh zborov so
obravnavali tudi elaborat o
družbenoekonomski upraviče-
nosti delovne organizacije Kul-
turni dom Španski borci. Sprejeli
so sklep, da se strinjajo z njeno
ustanovitvijo, vendar bo le-ta
pričel veljati šele takrat, ko bo
svoje mnenje o elaboratu dala
tudi občinska kulturna skupnost.
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